
 



 ກໃຼ ກຍັຎະຽຈຣາ 

 

1. ລາາຣະຌະຣຈັ ຎະຆາິຎະແຉ ຎະຆາຆຌ຺ຣາ

ກຠຽວ຺າພ ໄຌ ໃ ຎະຠາຌ 236.800 ກຠ2, ຠ ຎະຆາ 

ກວຌຄັຠຈ຺ຎະຠາຌ 7 ຣໄາຌຌ຺. 

2. GDP ລະຽຣໃງເຌຎ ຽ ຺ໃ າກຍັ 7,8%, ຎະຠາຌ

1.133 ຉ ໄ USD. 

3. ຎະຽຈຣາຠ ໃຌຎະຽຈ ໃ ຠ  ຉະົາຈຨຍັຆ ໄ ລິຌໄາ

ຂະຌາຈເງໃ ຠຌັຍ ໃ ພຼຄຉໃຈໄາຌກະລິກ  າ, ຎຄຸຉໃຄ

ແຠ ໄ ຣະ ກາຌໃວຄໃຼ ຉໃງຄັຠ  າຠະຽຣ ຌ

ຨຸໃຄຽຨ ວຄເຌກາຌຏະຣິຈຏໃຌພ, ຽ ໃ ວຄຈັຊະກ  າ, 

ພະຣຄັຄາຌ ຣະ ກຌ຺ກັວຈຸລາະກ  າ ຣະ ຏະຣິຈຉະພຌັກະລກິ  າ. 

4. ລຎຎ ຣາ ຽຎັຌຎະຽຈຊ ລາລະຌາພຈຸ ຣະ ງຄັຠ  ຆ ໃ ລຼຄ ໃ ຈ ເຌຎະລຠ຺ກຠ຺ກຼາຄ

ລາລະຌາ, ຆຌ຺ຆາຈຆຌ຺ຽຏ຺ໃ າ ຠາຽຎັຌຽຣາງາຌາຌ ຣະ ຠ  າຠລະຊຼຌຣະພາຍາຄຈໄາຌ

ກາຌຽຠ  ວຄ, ຣະ ລຄັຠ຺. 

 ກໃຼ ກຍັຄກາຌ 

 

ຽຂຈຽລຈຊະກຈິພິຽລຈ ຂຄົຄພະຍາຄ 

ລໄາຉ ັໄຄຂ ໄຌຉາຠ ຂ ໄຉກ຺ ຣຄ຺ຂວຄໃາຌ ຨວຄ

ຌາງກ຺ຣຈັຊະຠຌ຺ຉ , ຎະາຌ ຂພລ ໃາ

ຈໄງກາຌລໄາຄ ຉ ັໄຄຽຂຈຽລຈຊະກິຈພິຽລຈ 

ຂຄົຄພະຍາຄ ລະຍຍັຽຣກ  04/

ຂພລ, ຣຄ຺ຌັ  15/1/2016, ຠ  ຽຌ ໄວ ໃ ຄັ

ໝຈ຺ 4,850 ຽຨັກຉາ, ຆ ໃ ຄກຠຽວ຺າຽຂຈ

ຽຠ  ວຄເໝໃຽຠ  ວຄວຠຽພັຈຠ  ຽຌ ໄວ ໃ ຎະຠາຌ 3,350 ຽຨັກຉາ ຣະ ກຠຽວ຺າຽຂຈຆາຌຽຠ  ວຄົຄ

ພະຍາຄ 2 ຈຸຣຠຠ ຽຌ ໄວ ໃ ຈຌິຎະຠາຌ 1,500 ຽຨັກຉາ ຠ  ວາງລຸ  າຎະາຌ 99 ຎ , ເຌກາຌ

ພຈັະຌາ ຂພົ ເຆໄ ຌຄັໝຈ຺ 1,200 ຣໄາຌຈຣາລະະຣຈັ, 

ຣຈັຊະຍາຌຉາຄໜໄາຈງວຄ຺ກາຌຎກ຺ວຄຂຄົຄພະຍາຄ ຊ ຨຸໄຌ 30% ຣະ ກຸໃຠຍ ຣິລຈັພູ

ລ   າກຈັ (ຏູໄພຈັະຌາ) ຆ ໃ ຄຠ ໃຌຍ ຣິລຈັຽວກະຆຌ຺ຣາ ຊ ຨຸໄຌ 70%. 

 ຏຌພຈັະຌາ 

 

 

 

 

 ຽຌ ໄວເຌຣກັ 

ຎກ຺ຎກັຨກັລາຉ຺ຽຠ  ວຄຽກ຺ໃ າ ໃ ຽຎັຌຠ ຣະຈກ຺ຣກ, ຨວຄຨຍັກາຌຈັລຌັງກ຺ງໄາງວຈຸລາະ

ກ  າລູໃຽຂຈຽຠ  ວຄເຠ ໃມໃາຄຽຠາະລຠ຺, ກາຌຈັລຌັ ໃ ມູໃວາເລ ຣະ ກາຌໃວຄໃຼ, ງິໃ ຄແຎ

ກໃາຌ ັໄຌຉ຺ຽຠ  ວຄເຠ ໃງຄັແຈໄຽພ ໃ ຠຣະຍຍ຺ກາຌຍ ຣິກາຌ, ກາຌລ ກລາິຆາຆ ຍ ຣະ າຄຈໄາຌ

ຈັະຌະ  າ, ຌວກາກຌ ັໄຌງຄັຨວຄຨຍັ ໃ ມູໃວາແລ ຣະ ກາຌຈ  າຣຄ຺ຆ ຈິ ຂວຄຍຌັຈາຏູໄຌ຺

 ໃ ະຣ ັໃຄແຣຽຂ຺ໄາຠາລູໃຽຠ  ວຄເຠ ໃຣຸຈຏໃວຌາຠວວຈັ ຂວຄຉ຺ຽຠ  ວຄ ໃ ຽຎັຌຽວກະຣກັ

ລະຽພາະ. 

ຈຸ  1 

ຈຸ  2 

ຈຸ  3 

ຽຂຈຎໄວຄກຌັຠ ຣະຈກ຺ຣກ 

ຂວຍຽຂຈ ໃ ະພຈັະຌາ 



 ຈຸ  1 

ຽຌ ໃ ວຄາກຈຸ  1 ຠ  ພ ໄຌ ໃ ຂະຌາຈເງໃກໃາຠູ ໃ ິໃ ຄຽຠາະລຠ຺ຽຎັຌຽຂຈເກາຄຽຠ  ວຄ

ເຠ ໃ ໃ ລຠ຺ຍຌູາຄຈໄາຌກາຌຍ ຣິກາຌ, ກາຌລ ກລາ, ກາຌຍ ຣິກາຌຣຸະກຈິ ຣະ ກາຌຍ ຣິກາຌ

ລາາຣະຌະວ ໃ ຌໂ ຌວກາກຌ ັໄຌຈງວ ຄເລໃພຠູລຌັຊາຌ ໃ ຽຎັຌພຏູາ ຣະ າຠວຈຸຠ຺ລຠ຺ຍູຌ

ຂວຄຆຍັພະງາກວຌ  າຠະຆາຈິໃ ຄຽຠາະລຠ຺າຄຈໄາຌກາຌໃວຄໃຼ  າຠະຆາຈ, ຨວຄຨຍັ

ກາຌຈ  າຣຄ຺ຆ ຈິ ຣະ ກຸໃຠພກັ ໃ ພກັພາວາແລ, ເຌກາຌພຈັະຌາກາຌໃວຄໃຼ, ກາຌພກັຏໃວຌ 

ຣະ ກາຌໃວຄໃຼ ວຈຸລາະກ  າຍ  າຣຄຸຨກັລາລຂຸະພາຍ ໃ ຽຎັຌຎະງຈຽຎັຌກາຌຎະລຠ຺ຎະລາຌ

ຂວຄຽຂຈຉ຺ຽຠ  ວຄເຠ ໃມໃາຄຣຄ຺ຉ.  

 

 ຈຸ  2 

ຈຸ  2 ຉ ຺ໄຌຉ ຠ ໃຌາຄຏຌເໄຈຽຠາະ ຣະ ລວຈໃວຄກຍັລະຊາຌຌ ຣຈ຺ແຟ ຆ ໃ ຄຽຎັຌ

ລະຊາຌຌ ຂະຌາຈເງໃ ຣະ ງຄັຽຎັຌຍໃວຌຎໃຼຌຊໃາງລິຌໄາຣະໃາຄຎະຽຈ ຊໄາພິາຣະຌາຂ ໄ

ຈ ຠ ໃຌຽຠາະລຠ຺ເຌກາຌຂຌ຺ລ ຺ໃຄລິຌໄາ, ລາຄພກັລິຌໄາ ຣະ ວ ໃ ຌໂ ຌວກາກຌ ັໄຌງຄັຠ  ຠູ ໃຍໄາຌ

ຆໄາຄ, ລະຌາຠກວຍ ໃ ຽຎັຌຠາຈຉະຊາຌລາກຌ຺, ຈຸຆຠ຺ິ ຣະ ກຸໃຠຠູ ໃຍໄາຌ ໃ ພກັວາແລ ໃ

ລຠ຺ຍຌູ ຣະ ກາຌຍ ຣິກາຌຈໄາຌກາຌໄາ. 

 

 

 ຈຸ  3 

 
ຈຸຌ ໄຉ ັ ໄຄມູໃເກ ໄກຍັຌ ໄ  າຉກ຺ຉາຈກາຄຆ  ຽຎັຌຣໃຄໃວຄໃຼ ໃ ຂ ໄຌຆ ໄຂວຄຽຠ  ວຄຣຄພະ

ຍາຄ ຽຌ ໃ ວຄາກພຠູລຌັຊາຌ, ຆຍັພະງາກວຌ ໃ ຈຌິຽວ ໄວວ  າຌງຽຠາະລ  າຣຍັລໄາຄກຸໃຠຍໄາຌພກັ

 ໃ ມູໃວາແລ ຣະ ກາຌລະຌວຄກາຌຍ ຣິກາຌກາຌໃວຄໃຼ ພາງເຉໄ຺ຂ ໄຍ  າຣຸຄຨກັລາ



ລຂຸະພາຍ ເຌະຌະຈຼກຌັພກຽຨ຺າະລະຌຍັລະຌຌູກາຌຍ ຣິກາຌຣກູໄາມໃາຄຽພິໃ ຄພ ເເຌ

ກາຌໃວຄໃຼ ຍຍພະຌ຺ແພ ຣະ ກາຌຍຌັຽ ຄ. 

 ແຣງະຈ  າຽຌ ຌກາຌກ ໃລໄາຄ 

ລ  າຣຍັກາຌກ ໃລໄາຄຄກາຌ ຠ ໃຌເຆໄຽຣາ 10 ຎ  ຍໃຄວວກຽຎັຌ 2 ແຣງະ : 

 ແຣງະ  1: (2016-2020) ຎະກວຍຠ ຍຌັຈາກຈິະກາຌ ຣະ ໜໄາຼກ : ກາຌລ  າົຈ

ຽຌ ໄວ ໃ ຈຌິ ຣະ ກ  າຌຈ຺ຂວຍຽຂຈ, ຈ  າຽຌ ຌກາຌຆຈ຺ຽຆ ງ ໃ ຈຌິ, ລ  າົຈວວກຍຍ, ກ ໃລໄາຄ

ຽລັໄຌາຄ, ກ ໃລໄາຄວາາຌ ໃ ມູໃວາເລ, ລະຊາຌ ແຟຟໄາ, ຌ  ໄາຎະຎາ ຣະ ວ ໃ ຌໂ 

 ແຣງະ  2: (2021-2025) ຎະກວຍຠ ຍຌັຈາກຈິະກາຌ ຣະ ໜໄາຼກ : ລ ຍຉ ໃ ກ ໃລໄາຄ

ຽລັໄຌາຄລາງົກັ ຣະ ລາງງໃວງ, ຣະຍຍ຺ລາາຣະຌຎຸະພກຉໃາຄໂ ຍກຸຽຍ ກ, ຈັລຌັ

ຽຂຈ, ກ  າຌຈ຺ ຣະ ລໄາຄຍຌັຈາກຈິະກາຌພ ໄຌຊາຌຉໃາຄໂຽຆັໃ ຌ: ວາາຌ ໃ ມູໃວາເລ, 

ຨຄຨຠ, ຢ ລວຈ ຣະ ລະໜາຠກວຍ.  

 ໃາຨຄຂວຄຄກາຌ 

 

 າຄຈໄາຌ ໃ ຉ ັໄຄ 

ລຎຎ ຣາຠ ຆາງຈຌຉິຈກຍັ 5 ຎະຽຈ  :  ຌ, ຼຈຌາຠ, ແ, ຠຼຌຠາ, ກ  າຎຽູງ 

ຣະ ງຄັຽຎັຌລະຠາຆກິຽຂຈກາຌໄາຽລຣ ວາຆຼຌ ຣະ ລະຠາຆ ກວະຌພຸາກພ ໄຌຣຸໃຠຠ ໃຌ  ໄາຂວຄ. 

 າຄຈໄາຌຽລຈຊະກຈິ ຣະ ກາຌໄາລາກຌ຺. 

1. ວຄ຺ກາຌລະະຎະຆາຆາຈ ກ  າຌຈ຺ເໄ ລຎຎ ຣາ ຽຎັຌຌ ໃ ຄເຌຍຌັຈາຎະຽຈຈໄວງ

ພຈັະຌາ ຣະ ງຄັເໄລຈິິພິຽລຈ ຽຆັໃ ຌ: ກາຌຽຂ຺ໄາຽຊຄິາຠຉໄວຄກາຌຂວຄລິຌໄາ ຣະ 

ຉະຣາຈຣກ ຈງຠ  38 ຎະຽຈ ຣະ ຂຄ຺ຽຂຈເຌ຺ໃຣກເໄ ລຎຎ ຣາຽຎັຌ

ຎະຽຈຨຍັຏຌ຺ຎະງຈພາງເຉໄຣະຍຍ຺ພາລ  ຺ໃແຎ, ຆ ໃ ຄເຌຌ ັໄຌລະະພາຍຽວ ຢຍ຺ຠ  າຠ

ຉໄວຄກາຌລິຌໄາເຌຣະຈຍັ ໃ ລຄູ ໃ ລຈຸຂວຄາຠຉໄວຄກາຌຄັຠຈ຺ ລ  າຣຍັຏະຣິຈຉະພຌັ

າກຣາຽຂ຺ໄາຠາເຌຉະົາຈລະະພາຍຽວ ຢຍ຺ະງກ຺ຽັໄຌພາລ ຍ ໃ ຠ  ຂ ໄ  າກຈັກຉາ. 

2. ຎະຽຈ ຌຏໃຌຈຌິເງໃ, ຽກາ຺ຣ ເຉໄ ຣະ ແຉໄຌັ ຄັລາຠຎະຽຈຠ ໃຌເໄຌະງຍາງ

ພິຽລຈລ  າຣຍັກາຌໄາເຌຣະຈຍັ ໃ ຉກຉໃາຄກຌັ.  ຌຏໃຌຈຌິເງໃເໄລິຈິພິຽລຈກໃ ລຎຎ 

ຣາ ເຌວຈັຉາພາລ ພິຽລຈຌ  າຽຂ຺ໄາຈງ 459 ຎະຽພຈຂວຄລິຌໄາາກຣາ. ຽກາ຺ຣ ເຉໄ

ງກ຺ຽັໄຌເໄ 85% ລິຌໄາາກຣາ ຽຂ຺ໄາຠາຉະົາຈຽກາ຺ຣ ເຉໄາກວຈັຉາພາລ ຌ  າຽຂ຺ໄາ 

ຣະ ຌ  າເຆໄ ໃ ຍ ໃ ຠ  ຂ ໄ  າກຈັກຉາ. ແຉໄຌັງກ຺ຽັໄຌເໄ 125 ຎະຽພຈລິຌໄາາກຣາ 

ວຈັຉາພາລ ຌ  າຽຂ຺ໄາ ຣະ ຌ  າເຆໄ ໃ ຍ ໃ ຠ  ຂ ໄ  າກຈັກຉາ. 

3. ວາຆຼຌຠ ູໃໄາຽລຈຊະກຈິກຍັຣາງຎະຽຈ ຽຆັໃ ຌ: ຽຂຈກາຌໄາຽລຣ  ວາຆຼຌ-ລຎ  ຌ, ູໃ

ຨ ໃຠຽລຈຊະກຈິ ວາຆຼຌ-ງ ໃ ຎຸໃຌ, ຽຂຈກາຌໄາຽລຣ  ວາຆຼຌ-ຽກາ຺ຣ ເຉໄ, ຽຂຈກາຌໄາຽລຣ  

ວາຆຼຌ-ວຈ຺ລະຉາຣ  ຣະ ຌິຆ ຣຌ, ຽຂຈກາຌໄາຽລຣ  ວາຆຼຌ-ວິຌຽຈງ, ຣາ ງຄັຽຎັຌ

ລະຠາຆິກຂວຄວາຆຼຌ ຣະ ະແຈໄຨຍັຌະງຍາງວຈັຉາພາລ ພິຽລຈ ຣະ ຌະງຍາງ

ກາຌໄາພິຽລຈ າກຍຌັຈາຎະຽຈວາຆ -ຎາຆ ຟິກ. 

4. ເຌຊາຌະ ໃ  ລຎຎ ຣາ ຽຎັຌລະຠາຆິກຂວຄວຄ຺ກາຌກາຌໄາຣກ, ລ ຎຎຣາ ງຄັະແຈໄ

ຨຍັກາຌຆໃງຽຣ ວ, ລິຈິພິຽລຈ ຣະ ກາຌຽວ ໄວວ  າຌງຎະງຈລ  າຣຍັກຈິະກາຌ

ຂວຄ ຣາ ໃ ະຽຂ຺ໄາຠາເຌຉະົາຈລາກຌ຺ແຈໄມໃາຄຄ ໃາງຈາງ. 

 ຈໄາຌກາຌຍ ຣກິາຌ 

1. ພກຽຨ຺າງຄັຠ   ໄວຄກາຌຍ ຣິາຌຌໄວງ-ລຄັຠ຺ກໄາຄ ຣ  (ໄວຄກາຌຍ ຣິກາຌຎະຉຈູຼ) 

ຠ ໃຌລຌູຣຠກາຌຍ ຣິກາຌເຌກາຌພຈັະຌາ ຣະ ຸໄຠວຄ ຂພົ ຽຆິໃ ຄຽຣ ໃ ຠາກກາຌຨຍັ

ຽວກະລາຌ ຣ  ຂ ໄລະຽຌ ຂວຄຏູໄຣຄ຺ ຌ, ຏູໄຍ ຣິກາຌ ຌ຺ຨວຈຂ ັໄຌຉວຌຂວຄກາຌກໄແຂ, 

ວະຌຸງາຈ ຣະ ລ ຺ໃຄຽວກະລາຌ ຌເໄຏູໄຎະກວຍກາຌ ຣະ ຣຠຄັກາຌກຈກາ

ຄກາຌເຌແຣງະຉ ຺ໄຌກາຌກ ໃລໄາຄ, ກາຌຎະຉິຍຈັຄຈ  າຽຌ ຌຄາຌ ຣະ ແຣງະລິໄຌລຈຸ

ຄກາຌ. 

2. ຌວກຌ ໄພກຽຨ຺າງຄັລະຌຍັລະຌຌູຏູໄຎະກວຍກາຌ ຈງຠ ຌະງຍາງລ ຺ໃຄຽລ ຠ ຣະ ລິຈິ

ພິຽລຈລ  າຣຍັລິາະກຈິຂະຌາຈຌໄວງ ຣະ ຂະຌາຈກາຄ, ຈງລະຽພາະຠ ໃຌລິາະ

ກຈິຽຉັກຌຣຆ ຂ ັ ໄຌລຄູ ຣະ ເຠ ໃ ພໄວຠກຍັລິາະກຈິິະງາລາຈ ຣະ ຽຉັກຌຣຆ . 

3. ຌວກາກຌະງຍາງລ ຺ໃຄຽລ ຠ ຣະ ລິຈິພິຽລຈລ  າຣຍັິລາະກຈິຂະຌາຈຌໄວງ ຣະ 

ຂະຌາຈກາຄຣໄ ພກຽຨ຺າງຄັຠ  ກາຌຍ ຣິກາຌ ໄຄຽລງພາລ ລ  າຣຍັກາຌຣຸະກຈິເຌຽຂຈ 

ຣະ ກາຌຌ  າຽຂ຺ໄາ-ລ ຺ໃຄວວກ ລຌິໄາາກຉໃາຄຎະຽຈ. 

 

 

 

 

 

 

 



 ຂ ັໄຌຉວຌກາຌຍ ຣິກາຌຎະຉຈູຼ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 关 于 老 挝 
 

1. 老挝人民民主共和国有总面积236.800平方

公里，总人口大约7百万人. 

2.    年GDP平均等于7.8%，大约1.133 亿美 元 

3.   老挝是个国家收买大量商品，不只是农业

方面 ，加工业和旅游 业方面 ，但还繁荣布料

生产，手工业，能源生产农业加工企业. 

4. 位于是佛教信仰，老挝还有名誉佛教, 长期

以来多民族和平静政治与社会 

 

 关 于 项 目 
 

建设琅勃拉邦省经济特区依据

副总理命令，琅勃拉邦省经济

特区的主席建设琅勃拉邦省经

济特区, 文件号04/琅勃拉邦省

经济特区, 日期15/01/2016, 

总面积4.850公顷，包括重培

县新城市大约3.350公顷包括

琅勃拉邦农村2点总有面积

1.500公顷，有特许经营权99年, 发展琅勃拉邦省经济特区共有成本1.200

（百万）美金，政府代表有琅勃拉邦省组织股权30%，浦西集团有限公司

(发展者) 是私人公司股权70%。 

除此以外浦西集团有限公司还投资建设湄公河桥道总余额大约400

多亿吉普为琅勃拉邦市结合新重培县 

 

 发 展 计 划 

 

 

 

 主 要 内 容 

保护老城市遗产，保证移动企业适当到新城市，设计旅游区和房

东区，更适合新城市更增加服务系统，专业教育和文化方面。另外还保

证房楼移民进入新城市减少城市特区的人口积极. 

 

 S1点 

因此是有广大范围土地和老城市缺点，以上点才适合满全管理新城

市中心，教育，经济服务和公共服务等，除之外基于景观山区包括自然然

资源丰富适应于自然旅游资源，生活设施和住宅，旅游业的发展，旅游参

观放松心情，有利于人生的健康，有利于新城市建设的发展。 

S1 

S2 

S3 

预 防 遗 产 区 

发 展 区 



  

 S2点 

第2点主要是规划符合高铁公路，为最大的交通站，同时是各国的贸易交易，若

往收益考虑的话就是最大运输产品，产品库存等，除此还可以从参观大象村，

国际标准高夫儿球场，参观景区和丰富住宅村以及贸易服务。 

 S3 点 

本起点附近光西瀑布，光西瀑布是琅勃拉邦的名胜旅游景点之一，

基于景观，资源丰富的优势适合建立度假屋，旅游服务供应，“保重身体

健康”的体表之下，同时我们支持提供自由的旅客和娱乐方面. 

 

 建 设 动 工 期 

 

至于项目建设时间需用10年，分为两段： 

第一段：（2016-2020年）组织各类活动和工作如：土地面积勘察及规定

范围，进行土地补偿、设计勘察、公路修建，建设住宅、水电站、

自来水等等。 

第二段：(2021-2025年）组织各类活动和工作如：持续修建主要公路和其

他公路，公用事业系统，建设、区域管理，规划及组织基础活动类

如：住宅、酒店、度假区和高夫儿球场. 

 



 替在的项目 
 
 地理方面 

老挝与五个国家的接壤如：中国、越南、泰国、缅甸、柬埔寨

同时已加入东盟经济协会，湄公河表面下的成员 

 经济与国际贸易 

1.联合国成立老挝为未发展国家之一，给予特区权如下：达成产品需求

供应、世界市场共有38个国家及有权受全球供应普通税额系统管理

福利，其中欧盟市场对老挝产品有较大的供应需求，老挝产品可以

在欧盟地区免税进口。 

2. 中国大陆、韩国及中国-台湾三国给特许权对不同的产品供应，中国

大陆给予税务特许权为459类从老挝进口的产品。韩国给予从老挝

进入韩国市场进口的产品免85%的税务及使用限制配额。 

3.东盟与很多国家有自由贸易来往如:东盟-中国自由贸易，东盟-日本

自由贸易，东盟-韩国自由贸易，东盟-澳大利亚及新西兰自由贸易

，东盟-印度自由贸易，除此之外老挝还受到东盟国家的税务特许权

以及各国的亚洲-太平洋特殊贸易政策。 

4. 由于老挝介入世界贸易，老挝受到很多资助、特许权同时促进老挝

经济走进国际市场. 

 服务方面 

1. 我们还有小管理广泛社会办公室或（单门服务办公室）是发展服务

中心和管理琅勃拉邦省仪务管理经济特区 从接收资料或投资者的

意见，服务者直到解决阶段，许可与送回资料给予配合人和包括

项目建设检验早期阶段，实行项目与项目结束期。 

2. 另外我们还促进配合者有促进战略和特权权利至于小型企业和中型

企业，特别是高档技术企业和新像包括科学与技术企业。 

3. 除了促进战略和至于小型企业中型企业特权权利，我们还服务报税

至于贸易区和进-出口的国外商品. 

 服务程序 

 

 

 

 

 



 LAOS 
 

1. Lao People’s Democratic Republic, covering 

an area of around 236,800 km
2
, has a total 

population of about 7 million. 

2. With a year-on-year growth of 7.8 %, Lao’s 

GDP has achieved 11.33 billion USD which was 

around 1,672 USD per capital in the fiscal year of 

2014. 

3. Laos is a country with huge potential market. 

Not only has it enjoyed agriculture, timber 

processing and tourism as the pillar industries, but 

also this country boasts thriving in mechanical 

manufacturing, textiles, energy and processing 

industry of agricultural and sideline products. 

4. As a traditional Buddhist country, Laos has a good reputation in religious and ethnic 

harmony. With long-term political and social stability, public incidents such as labor 

strike are rarely occurred. 

 

 PROJECT OVERVIEW 
 

Luangprabang Special 

Economic Zone formed by 

agreement of the Deputy 

Prime Minister, Chairman of 

The NCSEZ Act establishing 

Luangprabang Special 

Economic Zone No. 04 / 

NCSEZ, dated 15/1/ 2016, 

with a total area of 4,850 

hectares, covering new 

district Chomphet area of 

approximately 3,350 hectares 

and covers the suburbs 

Luangprabang district 2 points total area of approximately 1,500 hectares with a 

concession period of 99 years from the date of signature onwards. In developing LSEZ 

total of 1,200 million US, government represented by the Governor LPB owns 30%, the 

Phousy group (developer), which is owned privately he owns 70% responsible 

investment concession development area of 4,850 hectares. 

 DEVELOPMENT PLAN 
 

 

 

 

 

 Main contents 
Given protection on the old town, it is supposed to dredge the transfer of the industrial 

function to the new town reasonably and to reserve the residential and tourism functions. 

Moreover, the new town should be added with administration, vocational education, 

cultural customer services and other functions. It is supposed to guarantee the sufficient 

residential and living land in the city and reasonable layout function, complement the 

existing urban functions of the old town, and guide Town of Luangprabang to develop 

better and more healthily. 

 

S1 

S2 

S3 

Protected and coordinated area of the Ancient City delineated by UNESCO 

Planning scope 



 S1 Zone 
Due to large site area and natural barrier to the old town, the site should be selected as 

the complete new town center area. Administration, education, commercial services and 

other public service functions should be arranged. In addition, based on the mountain 

region landscape around the base and the rich natural tourism resources, it is supposed to 

arrange living and vacation groups, develop tourism and leisure and tourism health 

maintenance industries, and thus to form multi-functional integrated new town district. 

 

 S2 Zone 

Area S2 relies on planning railway stations and in-transit national roads, considers 

traffic regional advantages, arrange logistic dutiable goods declaration and enterprise 

station etc. In addition, Elephant Village, Golf Site and other scenic spots are relied on to 

perfect the commercial services, and arrange vacation and residential groups. 

 S3 Zone 
As it is near Tat Kuang Si Waterfall, and due to favorable landscape, farmland resourc

es, the vacation and residential groups are organized with provision of tourism services th

emed zen health maintenance. At the same time, we will provide sufficient customer servi

ce support, in order to build it into a leisure, experiential, and health maintenance typed to

urism town, integrated with zen health maintenance, adventure tourism, entertainment an

d vacation.  

 

 CONSTRUCTION PHASES 

 
For the project is 10 years divided into 2 phases 

Phase 1: (2016-2020) includes activities and tasks: survey land and limit area, 

compensation, surveys, design, road construction, building construction, a 

power station, water supply etc. 

Phase 2: (2021-2025) includes activities and tasks continue to build roads main and 

branch systems, public utilities such as pioneer, established areas, define and 

establish a base such as building residential, hotel, resort and golf course. 

 

http://www.lsez.la/index.php/en/about-us/construction-phases


 PROJECT ADVANTAGES 

 

 Regional advantages 
Bordering China, Vietnam, Thailand, Myanmar, and Cambodia, Laos is 

location in the ASEAN Free Trade Area, the greater Mekong Sub-region and the 

Pan-Beibu Gulf Economic Cooperation Zone, It is also at the heart specified in 

china’s “The Belt and Road Initiative”. 

 International economic and trade advantages 

1. As one of the least developed countries identified by the United Nations, Laos 

enjoys chartered rights provided by the United Nations, such as preferential 

market access and merchandise trade. There are 38 countries and regions 

around the world that list Laos as a beneficiary country under the generalized 

system of preferences, among which the European Union gives Laos the highest 

level of preferences, that is, all Lao commodities entering the European Union 

market will be duty-free with no quota restrictions. 

2.  Mainland China, South Korea and Taiwan have all given Laos different levels 

of preferential policies for trade. Mainland China gives Laos special 

preferential tariff treatment by exempting 459 kinds of Lao commodities from 

the import tariff. South Korea exempts 85% of Lao commodities entering the 

South Korea market from the import tariff and applies no quota restrictions. 

Taiwan exempts 125 kinds of Lao commodities from the import tariff and 

applies no quota restrictions. 

3. With the complete establishment of the ASEAN-China Free Trade Area, 

ASEAN-Japan Regional Comprehensive Economic Partnership, ASEAN-South 

Korea Free Trade Zone, ASEAN-Australia and  New Zealand Free Trade Zone, 

and ASEAN-India Free Trade Zone, Laos as a member of ASEAN will enjoy 

preferential tariff treatment and preferential trade policies from other Asia-

Pacific countries. 

4. As a member of WTO, Laos enjoys most-favored-nation treatment and national 

treatment from other member states, which is helpful for Lao enterprises to 

enter the international market more easily. 

 Platform advantages 

1. “One-stop” service platform during the whole process will provide all round 

service for investors throughout the entire process, including project inspection 

in the early stage, project implementation, construction and operation. 

2. Entrepreneurial support for small and medium-size enterprises will provide a 

package of support policies  for small and medium-size enterprises, especially 

high and new technology enterprises along with scientific and technological 

enterprises. 

3. Professional logistics platform served  for foreign trade will provide import 

and export logistics as well as customs clearance services for businesses in the 

Zone. 

 

 PROCEDURES FOR ENTERPRISES ENTRY 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 


